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Zápis číslo 4/2022 

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  

________________________________________________________________________________ 

 

 

termín jednání:           datum 29. 06. 2022 čas 14:30 

místo jednání: zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko, dále terénní 

šetření     

 

Přítomni:      

za komisi ŽP:    Mgr. Vlasta Machartová  

    František Hejhal   

    Jaroslav Kolář 

    Jan Kozák 

    Dana Řezáčová 

 

Omluveni:   Milan Branžovský 

    Dana Řezáčová 

    Karolína Mitísková 

 

 

Za OŽP:   Ing. Ludmila Komárková 

   Ing. Tereza Rašková 

   

Program:  

 

1. Podněty na pokácení dřevin na pozemcích města 

2. Návrh úpravy zeleně sídliště 5. května 

3. Návrhy a připomínky členů komise 

 

Jednání: 

1. Podněty na pokácení dřevin na pozemcích města  

 

• Podnět na pokácení 1 smrku blízkosti domu ul. P. Bezruče č. 793 

Smrk se nachází v těsné blízkosti domu, kmen je částečně vycházel a obyvatelé domu se obávají 

vyvrácené stromu a možného pádu směrem k nemovitosti. 

Členové komise se sešli u předmětného stromu, který se nachází na obecním pozemku nedaleko 

bytového domu. Ze strany obyvatel domu byl přednesen návrh na umístění jednoho stromu na stejném 

pozemku u bytového domu, který by byl menšího vzrůstu. Byl navrhnut konkrétní druh Prunus cerasifera 

“Nigra“ – Slivoň myrobalán. Smrk je velmi vzrostlý strom a vzhledem k ekologické újmě, kterou jejím 

pokácení vznikne, byla domluvena náhradní výsadba dvou dřevin. Jeden strom bude vysázen na náklady 

obyvatel města a druhý bude vysázen vlastníkem pozemku nedaleko dotčené lokality a též byl vybrán 

stejný druh kvůli své výšce, malé náročnosti a estetičnosti (barva listu, květ). 

Závěr: Komise souhlasí s pokácením jehličnatého stromu, umístěním a výběrem náhradní výsadby. Dále 

souhlasí s umístěním druhého stromu náhradní výsadby nedaleko dotčeného pozemku. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 

• Podnět na pokácení 2 smrků pichlavých u panelového domu v ulici J.A. Komenského č.p. 1008 

V případě těchto stromů se jedná o opakovanou žádost obyvatel SVJ přednesenou správcem SVJ panem 

Kubů. Předmětem žádosti jsou dva jehličnaté stromy nacházející se v těsné blízkosti panelového domu. 

V současné době se u smrku blíže ke VZORU rozmnožila mšice smrková, která zapříčinila masivní 

opadat starých jehlic. Zároveň strom projevuje známky usychání z důvodu výkopových prací, které 

v kořenovém systému probíhaly. Obyvatelé upozorňují na značný nepořádek, který se v okolí stromu 

z důvodu napadení mšice objevuje. Dalším důvodem stížností je zastínění bytů a větví, které zasahují do 
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fasády domu. Smrk nacházející se blíže k příčným parkovacím stáním neprojevuje významné napadení 

mšicí smrkovou, terminální vrchol je viditelně proschlý a vzhledem ke zhoršujícím se klimatickým 

podmínkám, které působí na vzrostlé smrky v blízkosti zpevněných ploch, tajemnice komise ŽP 

doporučuje odstranění obou stromů a využití volného prostor podél parkovacích stání ke komplexnější 

úpravě tohoto místa osázením stromů.    

Pan Kolář navrhuje umístění Platanu do volné travnaté plochy nedaleko příčných parkovacích stání 

směrem k dětskému hřišti.   

Závěr: Komise souhlasí s pokácením obou jehličnanů. Během dalšího zasedání proběhne místní šetření, 

během kterého bude blíže specifikován výběr náhradní výsadby nedaleko řešené lokality. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 

• Podnět na pokácení 2 lip v ulici Šumavská u garáží 

Předmětem žádosti je narušování statiky garáže kořenovým systémem stromu zarůstající do základů stavby. 

Na stěnách stavby se nacházejí pukliny. Oba stromy jsou součástí doprovodné výsadby místní komunikace. 

Závěr: Členové se shodli na místním šetření během dalšího zasedání a pak komise ŽP vydá své 

stanovisko. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 

2. Návrh úpravy zeleně sídliště 5. května 

Tajemnice představila návrh n úpravy prostoru před bytovými domy v ulici 5. května. V lokalitě došlo 

k odstranění jehličnatých keřů, které buď bránily ve výhledu nebo byly tyto keře značně napadeny rzí 

hrušňovou. V místě se nachází převážně travnatá plocha a z důvodu doplnění výsadeb jako náhradu za 

odstraněné byla vytvořena následující studie. Součástí této studie je částečné osázení prostoru před 

hlavním vstupem. Prostor je výrazně omezen z důvodu velkého množství inženýrských sítí na pozemcích 

města. Součástí osázení je i doplnění keřových výsadeb stromovým patrem. Z důvodu menšího prostoru 

byly vybrány nízké stromy s menší korunou. Výsadby jsou z důvodů menší finanční náročnosti zvoleny 

pouze okrasné keře a stromy. Výsadby mají zastoupení v okrasných kvetoucích keřích i stálezelených 

dřevinách. 

Závěr: Členové souhlasí s návrhem osázením menších keřových skupin a malokorunných stromů 

zastoupených druhem Střemcha. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 4/4/0/0 

 

3. Návrhy a připomínky členů komise 

• Pan kolář a paní Machartová zdůrazňují důležitosti provádění vhodného řezu u keřových výsadeb 

odpovídající danému druhu a zamezení tvarování keřů do kuliček a podobných tvarů, které oddělují 

jednotlivé keře od sebe místo aby zachovávaly ucelenou skupinu. 

•  

Komise ŽP: 

Souhlasí: 

• s odstraněním 1 smrku blízkosti domu ul. P. Bezruče č. 793 

• s odstraněním 2 smrků pichlavých u panelového domu v ulici J.A. Komenského č.p. 1008 
 
Schvaluje: 

• Úprava zeleně na sídlišti 5. května 
 

V Milevsku dne: 11..07.2022 

 

        

 

Zapsala: Ing. Tereza Rašková, v.r.             Mgr. Vlasta Machartová, v.r. 

tajemnice Komise životního prostředí          předsedkyně Komise životního prostředí 

Obdrží:  

1. Členové KŽP 

2. Ing. Jaroslav Mácha 

3. Sekretariát 

4. Bc. Marta Bardová, vedoucí OŽP 

5. K založení do spisu 


